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Deltagere 

• Henrik Mikaelsen 
• Martin Iversen 
• Flemming Skov 
• Bente Krog Bjerrum 
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• Karsten Justesen 
• Thorkil Hansen 
• Henning Bruun 
• Peter Engel-Andreasen 
• Lars-Erik Skydsbjerg  
• Conny Brandt 
• Ole Bach-Svendsen  
• Christiane Terhart 
• Karsten Hagel Jensen (ref.) 

 
Afbud 

• Colin Seymour 
• Tom Maas 
• Søren Olesen 
 

 
 
 
 
 
 
DAGSORDEN 
 

1. Velkomst og kort orientering  
 

 
 

2. Siden sidst og opfølgning fra sidste møde v. alle  
  

Nyt fra Tønder Kommune herunder 
• Dialog om Medborgerhuset Rømø Skole 
• Status for Rømø-stier 

 



 

Nyt fra medlemmerne i følgegruppen herunder opfølgning på sidste møde herunder 
• Orientering om kommercielle aktiviteter på Sønderstrand 
• Strategi Forskøn Ankomsten:  Formidling på vigepladser på Rømødæmningen 
• Grænseløse horisonter  

 
Indstilling 
Det indstilles, at orienteringssagerne drøftes og tages til efterretning. 

 
Beslutning 
Orienteringen blev taget til efterretning. 
 
Tønder Kommune orienterede 

• at ruten Rømø Nord (17 km) planlægges åbnet efteråret 2023, når projektet med 
Juvre Engsø er færdiggjort. En ny sammenbindende rute Midt planlægges til 
2024. Der arbejdes i øvrigt på etablering af en infobase med kig ud over Juvre 
Engsø. 

• at der har været afholdt dialogmøde med lokale campingpladser og autocamper-
foreninger. Der søges nu viden, der kan validere omfanget af autocamper 
parkeringer på offentlige parkeringspladser. 

 
Medlemmerne i følgegruppen orienterede 

• Christiane orienterede om arbejdet med udvikling af Rømø Gl. Skole. Der arbejdes 
med tre scenarier henholdsvis køb/overdragelse af skolen (hvilket ikke ønskes 
pga. de fremtidige driftsomkostninger), delvis nedrivning og bevaring af 
gymnastiksalsfløj samt et mere langsigtet projekt med nybyg. Ideerne har været 
fremlagt politisk og der arbejdes med forskellige aktiviteter til ideen herunder 
bla. noget med lokalt erhverv og boligudvikling. Det orienteredes også, at ideen 
om tilflytterhus ikke er aktuelt. 

• Anders orienterede om zoneringen på stranden, hvor der arbejdes med forskellige 
typer af oplevelser. Den aktuelle situation på Sønderstrand gør, at 
Naturstyrelsen ønsker en nulstilling og efterfølgende kan se en mulighed for at 
styre udviklingen gennem nye udbud. 

• Henrik orienterede om arbejdet med formidling på vigepladserne på 
Rømødæmningen. Der arbejdes aktuelt med produktion af formidlingsindhold. 

• Anders orienterede om projekt Grænseløse horisonter, hvor der forventes et 
snarligt svar på ansøgning. 
 

 
3. Forslag til arbejdsplan v. Karsten 

  
På mødet i følgegruppen den 26. januar 2023 besluttedes det, at drøfte 
udviklingsplanens årsplan og prioriteringer. 

 
Følgende blev prioriteret til drøftelse i 2022: 

• Erhvervstema  
• Temaruter  

 
Bilag: Årsplan 
 
Indstilling 
Det indstilles, at følgegruppen drøfter behov for redigering og opfølgning på årsplanen. 
  
Beslutning 
Boligudvikling Rømø tages op på et kommende møde i følgegruppen. 

 



 

 
 

4. Orientering om Mulighedsstudie Lakolk v. Lars-Erik og Karsten 
 
Der orienteres om status for gennemførelsen af Mulighedsstudiet 
 
Indstilling 
Det indstilles, at følgegruppen drøfter oplægget. 
 
Beslutning 

          Orienteringen taget efterretning. 
 
 

5. Orientering om turismeudvikling v. Colin og Karsten J. 
 
Der orienteres om overnatningsudviklingen og gæstetilfredshedsundersøgelsen 
 
Indstilling 
Det indstilles, at følgegruppen drøfter oplægget. 
 
Beslutning 

          Orienteringen taget efterretning. Den anvendte PowerPoint vedlægges. 
 
 

6. Temadrøftelse Erhverv v. Peter 
  

På følgegruppemødet den 26. januar 2023 aftaltes at afholde en temadrøftelse om 
erhverv.  
 
Af udviklingsplanen fremgår jf. Strategi Styrk bymiljøet indsatsområdet Erhvervsfokus: 
 
 



 

 
 

Udviklingsplanen skal med fokus på bæredygtig helårsturisme skabe vækst i turismen, 
der skal fører til flere arbejdspladser både i turismen og i andre brancher samt i øget 
bosætning. 
 
Peter giver et oplæg ud fra spørgsmålene  



 

• hvordan kan vi understøtte den lokale erhvervsudvikling til gavn for udvikling af 
bæredygtig helårsturisme? 

• Hvor er potentialet for denne lokale erhvervsudvikling og hvordan kan vi 
stimulere det? 

 
Indstilling 
Det indstilles, at følgegruppen drøfter oplægget og aftaler den videre proces.  
 
Beslutning 

           Peter lagde i sin gennemgang bla. vægt på 
• at udviklingen af et bybånd kan stimulere erhvervsudvikling 
• at et outletcenter med små tilpassede butikker kan skabe tiltrængt bymiljø og 

erhvervsudvikling. Vejen frem er at finde de rigtige ”legekammerater” – 
erhvervsmæglere og investorer med interesse for øens udvikling. 

• behov for at se på skiltning og parkering langs Havnebyvej 
• behov for udbygning af erhvervsområder til at understøtte turismeudvikling 

 
7. Kommunikation  

  
Under punktet drøftes behov for kommunikation. 

  
Indstilling 
Det indstilles, at konkrete kommunikationsbehov drøftes. 

  
Beslutning 
Intet 

 
8. Evt. og ønsker til kommende møder 

 
 
 
 


